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HOMENATGE ALS
FUNDADORS

De mica en mica, ens sentim menys sols,
trobant a altres institucions pioneres com
l'escola del Dr. Moragas que va començar a
treballar a finals dels anys 50 o la Fundació
Boscana, creada per la família Raventós el
1961, un reflex de la seva mateixa lluita.

El 2011, les Nacions Unides van declarar el 21
de març com el Dia Mundial de la Síndrome
de Down, amb l'objectiu de reivindicar
l'aportació d'aquestes persones a la societat.
Una coincidència que ressona de manera
especial en la nostra història, ja que aquelles
primeres famílies que van fundar Finestrelles
ho van fer també en aquest dia. Va ser com
sense saber-ho, haurien escollit una data que
ja estava destinada a ser gran. I avui, quan
arriba aquest dia, no podem evitar somriure i
pensar que, d'alguna manera, Finestrelles ja
estava connectada amb aquesta causa
universal des del primer moment. 

El 21 de març del 1975, en un context on la
inclusió ni tan sols era una paraula
coneguda, un grup de pares valents es va
reunir per signar la constitució de
l'Associació de Pares de Finestrelles. Era un
dia qualsevol per a molts, però per a ells era
l'inici d'un treball ardu amb què somiaven
garantir el futur de les seves filles amb
discapacitat intel·lectual. Aquell dia, sense
saber-ho, van plantar una llavor del que avui
és un arbre frondós.

La nostra història va començar amb passos
petits però ferms: en un edifici modest, una
torreta al barri de Finestrelles, on unes
poques famílies i un equip de professionals
amb més cor que recursos van posar en
marxa el projecte. Amb el temps, l'espai va
créixer amb aportacions de diferents
persones, permetent millorar les
instal·lacions amb un jardí més gran i una
piscina. 
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Avançant-se a una reivindicació global,
demostrant amb fets el que el món
trigaria dècades a reconèixer: que les
persones amb síndrome de Down i
amb elles totes les persones amb DID
tenen un paper fonamental a la
societat, i que la seva inclusió i
benestar depenen del compromís de
tots. Les estructures que ens han acollit
per complir la nostra missió són
importants, però l'essencial són les
persones que van fer possible aquest
somni. 
Van creure en allò impossible i avui el
seu llegat és la nostra realitat.

Gràcies, Luis i Lola Barraquer, Dionisio i María Luisa González, José i Tesa Monset,
Vicente i Carmen Pastor, la família Bergós que va delegar a Jorge Rivera Paig,
Guillermo i Rosario Basso, Alejandro Carreras, José i Mª Teresa Folch, Manuel i
Montse Miret, Pilar Montón i Francisco i M. Luisa Sangrá

Aquest any del 50è aniversari, volem fer-los un homenatge a tots ells. 

Lluis Monset i Castells
President de la Fundació Finestrelles
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50è ANIVERSARI
L’acte de celebració es va dur a terme al
Cosmocaixa i van assistir la gran majoria
de les persones que formen part de la
Fundació, tant persones usuàries com
treballadors. 

Durant el mateix es va posar de manifest
com d’importants són les associacions
entre persones que aconsegueixen
propòsits que beneficien la societat.
L’esdeveniment va estar conduit pel
periodista i comunicador Marcel Gorgori,
amic i col·laborador habitual de la
Fundació, dinamitzat pel quintet de
cordes de l’orquestra Barcelona
Filarmonia, músics que van interpretar les
quatre estacions de Vivaldi en diferents
parts de l’acte.

Van participar, per ordre d’aparició a
l’escenari, el Sr. Marc Simón, subdirector
general de la Fundacio la Caixa; el Dr. Lluís
Monset, President de la Fundació Finestrelles,
i l’Honorable Sr. Carles Campuzano, President
de la Comissió de Salut del Parlament de
Catalunya.

Després dels parlaments, van participar a una
taula rodona sobre el passat, present i futur
de les persones amb discapacitat, la  
Honorable Sra. Neus Munté, Regidora de
l’Ajuntament de Barcelona, la Sra. Lis Agell,
Patrona de la Fundació Finestrelles, el Sr. Toni
Espinal, Director General de la Fundació
Ampans, i el Sr. Rafa Martínez, Director de la
UNIVIDD de la Fundació Vilablanca.
La cloenda va anar a càrrec del Molt
Honorable Sr. Josep Rull, President del
Parlament de Catalunya, i després de l’emotiu
acte tots els assistents vam poder gaudir d’un
dinar-còctel.
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Marisa Sánchez
Gerent  de  Fundac ió  F ines tre l l e s

1.Què has estudiat?

La meva primera formació va ser tècnic en comptabilitat, finances i administració,  

Un cop vaig entrar a la Fundació, em vaig formar en filantropia, captació de recursos,

RRHH i gestions a les ONG.

2. Com vas conèixer Finestrelles i com vas aconseguir treballar aquí?

Quan va néixer la meva filla Maria tenia problemes greus de vista i vaig deixar de

treballar per poder seguir la seva evolució de salut, i passejant amb ella vaig veure un

anunci en una botiga d’Esplugues que buscava a mitja jornada un comptable, i vaig

pensar en provar-ho. Em vaig presentar a la primera entrevista amb la Leo i

posteriorment una segona entrevista amb, en aquell moment, el president i el

tresorer de la Fundació, Sr González i Sr. Sangrá. Recordo que els hi vaig dir en aquell

moment que només els hi demanava una cosa, que cada cop que la meva filla

necesités una operació em donessin permís. La resposta de tots dos em va omplir el

cor, em van dir “somos una entidad que trabajamos para el bienestar de las

personas, ¿cómo no vamos a dejar que tú cuides a tu hija?”.
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3. En quin any vas començar a treballar aquí?

1997, tenia 35 anys. Vaig entrar un 14 de febrer, dia dels enamorats, i jo sempre he dit

que aquell dia Finestrelles em va enamorar i fins aquí hem arribat.

4. Quin va ser el teu primer càrrec dins de la Fundació?

Gestió, administració, comptabilitat i agafar el telèfon, que a més com estava al

‘torreón’ de la caseta i no teníem intèrfon em passava el dia pujant i baixant escales.

5. Recordes el teu primer dia a la Fundació? Com va ser?

Amb nervis, tots els inicis sempre m’han posat nerviosa per voler estar a l’alçada de

l’ocasió. Sóc molt despistada amb els noms i patia per no recordar el de totes les

persones que em van presentar aquell dia. I amb sorpresa per la persona que em va

rebre, l’Ana Llorens.

6. Què va ser el que més et va sorprende quan vas començar a treballar aquí?

Les persones que ateníem, mai havia tingut contacte amb el sector, jo venia

purament d’empresa. Per tant, treballar amb persones especials no ho tenia massa

per la mà.
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7. En què consisteix el lloc de gerent?

Liderar, coordinar i enfortir la missió de la Fundació de la mà dels membres del

patronat, assegurant que totes les accions que portem a terme estiguin d’acord amb

els valors i objectius de la Fundació.

Gestió de recursos

Creació de estratègies de creixement

Desenvolupament d’equip professional per garantir l’atenció a les persones que

atenem.

8. Què és el més complicat del teu treball?

Trobar l’equilibri per a satisfer les expectatives de tothom que forma part d’aquesta

comunitat, les families, les persones usuàries, els professionals i totes aquelles

persones que contribueixen a la nostra missió. Cadascú té les seves pròpies

necessitats i perspectives i el meu repte ha estat que tots es sentin escoltats, valorats

i part d’aquest projecte. Esforç que ha valgut la pena perquè és el que ens ha ajudat

a créixer.

9. Què és el que més t’agrada de la teva feina?

La interacció amb les persones que atenem, veure-les felices, acompanyar-les en el

seu dia a dia, ser testimoni dels seus avenços, el seu somriure, lo molt que estimeu.

Estar amb vosaltres fa que res et posi de mal humor.
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10. En què et podem ajudar nosaltres per facilitar-te la teva feina?

Heu de ser feliços, demanar el que voleu per a que us poguem oferir el millor per

vosaltres.
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12. Què significa per tu el 50 aniversari de casa nostra?

Una immensa alegria celebrar 50 anys de serveis, 50 anys de compromís amb les

persones amb discapacitat i les seves famílies, 50 anys de treball per construir un

món més inclusiu, mes just i mes humà. Veure com ha evolucionat Finestrelles des

de que jo vaig començar, veure com s’ha transformat, recordar a totes les persones

que ho han fet possible, és una obertura de les nostres experiències a la resta de la

família. És un moment, també, per recordar i agrair a les famílies fundadores que

amb la seva immensa generositat ho van fer possible.

13. Com t’imagines la Fundació en

els pròxims 50 anys?

Mirant cap a el futur, un camí que

com sempre no serà fàcil, pero ho

farem amb la mateixa passió i

determinació que hem arribat fins

aquí, creixent, innovant i

transformant vides.

11. Quin consell li donaries a algú que comença a treballar aquí?

En primer lloc que el nostre objectiu és el benestar de les persones que atenem, que

vetllin per elles, que siguin els seus ulls, la seva veu, i després que gaudeixi de la feina

i sigui feliç format part d’aquesta família.



14.Com creus que ha canviat la Fundació en aquests 28 anys? Què has aportat

tu en aquesta evolució?

Moltíssim. Finestrelles ha crescut en persones que donem servei, en infraestructures,

en qualitat... Porto 28 anys formant part d’aquesta meravellosa història, i em sento

molt orgullosa de tot el que hem aconseguit junts. Des del primer dia em vaig

proposar contribuir al creixement d’aquesta Fundació, amb passió, dedicació i

amor. 

Al llarg d’aquests anys he estat testimoni d’innumerables situacions de superació,

de petites i grans fites, cada persona que hem atés, cada professional que ha posat

el seu cor en aquest projecte, han deixat una petjada imborrable en aquesta

institució i en la meva vida personal.
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15. Si tinguessis que escollir un moment que hagi marcat la teva feina, quin

seria?

La època de la COVID, personalment vaig patir moltíssim, vam tenir que posar la

creativitat i resolució a treballar a marxes forçades.
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16. Ha hagut algun repte que al principi semblava impossible però vas aconseguir

superar?

La veritat és que el canvi de la caseta als nous edificis va ser complicat, durant els

primers mesos d’estar a la nova llar (perquè primer vam passar tots a la llar) mentre

s’acabava el taller, vaig pensar que no aconseguiríem que tot funcionés, cada dia hi

havia un o altre problema.

17. Desconnectes alguna vegada del que és Finestrelles?

No, per a mi Finestrelles es part de la meva vida. Quan els meus fills eran petits van

entendre que les persones de Finestrelles formaven part de la nostra vida, i de vegades

un cap de setmana havíem d’anar perquè tenien algun problema que no podia

esperar. Aquí la vida és continua, no para mai.



18. Si poguessis dir-li alguna cosa a la Marisa que va començar fa 28 anys, què

li diries? 

Li diria ves tranquil·la, gaudeix, que aquesta família et farà estimar i valorar altres

realitats, ajuda’ls a que creixin i contribueix a la seva qualitat de vida, estima’ls,

perquè ells et donaran més del que tu donis.

19. Creus que es podria escriure una novel·la sobre Finestrelles?

Segur que sí, jo que sóc d’escriure i m’agrada fer-ho a mà tinc moltes històries

escrites, moltes de bones i d’altres no tan bones, però situacions que no he volgut

oblidar i les he deixat escrites.

20. Si poguessis demanar un desig per a Fundació, quin seria?

Que tinguéssim la capacitat de donar servei i suport a totes les persones que

necessiten ajuda i s’acosten a casa nostra, tant econòmicament com de

infraestructures. Comptar sempre amb un equip professional tan compromès com

el que ara tenim.
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      amistat que m’uneix al Lluís Monset és
el que em va fer conèixer Finestrelles, i el
que, a petició d’ell, em va fer col·laborar-
hi ja fa més de 20 anys, per primera
vegada. Però el fet és que, des del primer
dia que vaig entrar-hi en contacte, la
relació amb el Lluís va deixar de ser l’únic
motiu del vincle permanent que des de
llavors he mantingut amb la Fundació i
que, per a la meva satisfacció, ha donat
com a resultat l’espectacle benèfic que
hem fet, quasi cada tardor des de llavors, i
alguna altra col·laboració puntual.

20 anys
Finestrelles

Quan vaig conèixer les persones que treballen a la
fundació, la feina que fan dia a dia, i també les
persones que en són beneficiades, vaig tenir una
mena d’amor a primera vista que es manté avui i
que fa que senti, també una mica meva, la
celebració dels 50 anys que ara commemoren. Jo
coneixia el món de la discapacitat intel·lectual de
molt a prop pel contacte diari que, des que vaig
néixer, havia tingut amb un familiar molt estimat
per mi que tenia la síndrome de Down, però fins a
conèixer Finestrelles, atribuïa la bona relació i el
que notava que m’omplia el contacte amb aquest
familiar, la meva tia, a les característiques i a la
personalitat concreta que ella tenia.
A Finestrelles vaig aprendre que la bonhomia, la
sinceritat de sentiments, l’afecte desinteressat i la
riquesa que em donava la relació amb la meva tia,
no era tant una especificitat d’ella, com més aviat
trets que, d’una manera bastant generalitzada,
aquestes persones et poden oferir.
Des de l'endemà d’haver fet el primer acte
benèfic amb ells, per exemple, no hi ha hagut una
sola ocasió en què jo hagi entrat a Finestrelles,
pel que sigui, que no hagi trobat algun dels nois i
noies que són allà que se m’abraça, que em
saluda, pel nom, i que es mostra content de
veure-m’hi! Com pot ser que sembli fer-los il·lusió
de trobar-me si, amb sort, em veuen un cop
l’any?
Com pot ser que recordin que em dic Marcel, si a
mi em costa de recordar els seus noms?

L’

amb 
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20  anys
Finestrelles

amb 

Marcel Gorgori i Argemí
Periodista i escriptor

Doncs no només ho recorden, sinó que em mostren agraïment i afecte en cada
paraula que m’adrecen!
Quan a això s’hi afegeix el tracte, la humanitat, i la dedicació absoluta que he
experimentat en totes les persones que porten la institució, i vull marcar en totes,
perquè no parlo només dels responsables de l’admirable feina de direcció i gestió
diària, sinó també de totes i cadascuna de les persones que atenen els nois i noies,
fent-los fer qualsevol de les activitats que fan.
Arribes a la conclusió que no és Finestrelles que m’ha d’agrair a mi la col·laboració
durant tots aquests anys, sinó jo que els haig d'agrair a ells que em permetin donar
un sentit més alt a la feina que faig i sentir com sento l’orgull de conèixer-los. 
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Cada fundador va aportar una cosa única. Dionisio González, home basc amb
profundes conviccions i la força per anar cap endavant “contra viento y marea”; Josep
Monset, sempre amable i amb els peus a terra; Lluis Barraquer, eminent neuròleg
abocat als seus estudis; Vicente Pastor, que va delegar en el seu fill Ángel; i la família
Bergós, amb Jordi Rivera prenent el relleu; Manel Miret, vetllant pels números, home
resolutiu i d’idees clares; Alejandro Carreras, prudent i conservador; Francisco Sangrà,
sempre positiu, comprensiu, amb empenta i bones idees; Josep Folch, que aportava
un altre visió, doncs la seva filla tenia un nivell d’autonomia diferent a la resta del grup;
Guillermo Basso, el més jove, conciliador i amb noves propostes; i Pilar Montón, l’única
dona, intel.ligent i oberta, que oferia una visió femenina, un altre punt de mira.

Tot va començar amb quatre famílies que van coincidir perquè les filles estaven
ateses en una entitat que, amb el temps, es va convertir en residència. 
Però ells volien una altra alternativa, una on les seves filles poguessin continuar vivint
a casa. 

Així va néixer Finestrelles, amb l’ajuda d’una professional, Sylviane, que els va
acompanyar en aquest desafiament. Van buscar una torreta adequada, van
contractar personal i, pas a pas, van aconseguir tirar endavant un servei pioner. Aviat,
més famílies s'hi van sumar, formant un equip fort i divers.

Des d'aquí el nostre agraïment, admiració i reconeixement a
aquell petit grup de pares que van fer possible allò que avui
és Finestrelles. Units, amb determinació, van fer del seu
somni una realitat.

D’un somni a una
realitat consolidada 

Un grup heterogeni, però unit,
amb diferents visions però
sempre amb bona 
harmonia. En un món, el de la
discapacitat, a on tot estava
per fer.
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El 1987, un punt d'inflexió. Amb la sobtada
pèrdua de Sylviane, va arribar Elionor, amb
tan sols 24 anys, "amb un xumet a una mà i
la LISMI a l'altra", com deia el Sr. Miret. La
normativa establerta pel decret de Centres
Ocupacionals va donar un marc de
funcionament, però dins seu l'equip va tenir
la llibertat d'innovar. I ho van fer. Van passar
d‘una única sortida anual a excursions
setmanals, visites culturals i esport. 

Finestrelles no només es va consolidar com a centre de referència, sinó que es va
convertir en un lloc de reivindicació i visibilització. Es va llançar el programa Respir
per oferir suport residencial puntual a persones externes a l'entitat. 
I, enmig d'aquests avenços, va arribar una preocupació nova: l'esperança de vida
augmentava, i amb això, noves  necessitats. 

La notícia de l'alta prevalença
d'Alzheimer en persones amb
síndrome de Down va ser un cop
dur però també un impuls per a la
següent gran transformació.
Així va néixer el projecte
Finestrelles II.
La Junta es va posar en marxa per
trobar una ubicació més adequada,
accessible i amb més capacitat. 

Van apostar per l'artesania en lloc del treball manipulat per a empreses, i van desafiar
el model tradicional del sector. L'administració tenia dubtes, però el Patronat va donar
suport al canvi, confiant en una visió més ambiciosa. 

El camí no va ser fàcil: reunions
interminables, permisos que no hi
arribaven, canvis d'ubicació… però
l'esforç va valer la pena.
Finalment, es va aconseguir un
terreny de gairebé 8000 metres
quadrats, ben ubicat i enjardinat,
on es van traslladar tant el taller
ocupacional com la llar-
residència.
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El 2020 va arribar la certificació ISO 9001:2015 com un reconeixement extern al
compromís i la dedicació. Més que un segell de qualitat, va representar la
confirmació que l'esforç diari de tantes persones, la seva implicació i il·lusió per fer
les coses bé, havien donat fruit, reafirmant que el camí recorregut, sempre pel
benestar de les persones al centre, és adequat.
.

El trasllat va marcar una nova etapa. La capacitat registral es va duplicar i, amb això,
l’estructura interna va haver d’adaptar-se sense perdre el caràcter familiar. Es van
ordenar els processos, es van incorporar més professionals i, sota la direcció de Luis
Viguera com a gerent i Marisa Sánchez com a subdirectora, que més endavant
assumiria la gerència, es va reforçar l'estabilitat del projecte amb la inauguració d'un
nou servei de residència per atendre i oferir una atenció més adequada a aquestes
persones en procés d'envelliment, sense haver de marxar de casa seva. El fruit del
treball d'aquests darrers anys ens va convertir en una entitat referent en discapacitat
intel·lectual i envelliment i durant uns anys vam estar ajudant i participant com a
formadors en cursos a professionals d'altres entitats a preparar-se per al nou repte a
què ens estàvem enfrontant tots. 

.

Avui, 50 anys després, mirem enrere amb orgull i gratitud. Els fundadors van
sembrar la llavor, les generacions següents la van fer créixer i les futures
s'encarregaran de continuar enfortint aquest llegat. Finestrelles no és només un lloc;
és un símbol de lluita, amor i compromís amb les persones amb discapacitat
intel·lectual. I aquesta essència seguirà viva a cada pas que fem cap al futur.



El president va agrair a tots i totes els que formem part de l’entitat la tasca feta i la implicació per
poder tirar-ho endavant.
A l’acte van assistir, a banda del president i vicepresident, La directora general Lourdes Mas,
membres del patronat com Lis Agell, Anna Estrada, Teresa Sangrà i Isabel Miret, treballadors de
la Fundació i totes les persones usuàries.

Aquest 26 de març, continuant amb els actes de
celebració del 50è aniversari de la nostra Fundació, el
president Lluís Monset i el vicepresident Fernando
González Florenzano van descobrir una placa
commemorativa. 

En ella s’agraeix al Dr. Monset, juntament amb el
patronat, la tasca feta durant tots aquests anys per
contribuir a la millora i desenvolupament de la nostra
entitat i, en conseqüència, a l’increment de la qualitat de
vida de les persones que atenem. 

www.reallygreatsite.com

P l a c a  C o m m e m o r a t i v a
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TESTIMONIS DE LES

F A M I L I E S

Decidir que és el millor per als nostres fills i filles esdevé
quelcom natural i necessari en les seves etapes primerenques de
la seva vida. Poc a poc, les seves preferències marcaran les
nostres decisions.
En resum, seran ells els que decidiran i escolliran, i les nostres
preferències, convertides en moltes ocasions en simples
consells, poden o no ser compartides. Teresa és una de les
nostres filles i per a ella aquesta inversió no s’ha complert i
nosaltres, els seus pares, hem de seguir decidint. Decidir
intentant posant-nos en el seu cap, posant-nos en el seu cor,
suposant els seus sentiments. En suma, fer tot això per
concloure el que creiem que serà el millor per la seva vida, per la
seva felicitat. Una determinació important va ser escollir la
Fundació Finestrelles com a institució que ens ajudés a
aconseguir aquests dos objectius. 
Va ser una bona decisió. Teresa es feliç. Els companys/es,
monitors/es han passat a ser aquella família que les seves
germanes tenen fora del nucli parental primer. Explica allò que fa
al taller de la mateixa manera que escolta el que fan les seves
germanes en la seva feina. Comparteix les alegries, tristeses i
anècdotes amb els seus companys de taller- i ara també de
Llar- com les històries familiars que ens expliquem la resta.
Gràcies Finestrelles per compartir i ajudar en l’aventura de la
vida de la Teresa.
Milagros Moreno 

Conec Finestrelles des del moment que es va posar la
primera pedra per a la seva construcció.

Ja des de llavors vaig fixar les meves esperances en aquest
nou projecte que va néixer amb la iniciativa de famílies
afectades i persones que compartien la necessitat d'acollir i
donar suport a un col·lectiu amb pocs recursos i poc
conegut per la societat.

La meva preocupació com a mare sempre ha estat què
passaria amb el meu fill quan jo no pogués atendre'l o
malauradament faltés, i sempre havia desitjat que pogués
ingressar a un centre on es trobés abrigat i envoltat de
professionals amb vocació i empatia que li donessin l'afecte,
confiança i seguretat que dóna una família.
Per a mi Finestrelles ha estat la llum dels meus neguits i
preocupacions, m'ha donat el descans i la tranquil·litat que el
meu fill queda en bones mans. Estic molt contenta i agraïda
que el meu fill formi part d'aquesta residència.

Gràcies Finestrelles per existir,
María Martínez García
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F AM í L I E S
TESTIMONIS DE LES

Estoy muy agradecida a la Fundació Finestrelles por
brindarle una vida buena y segura a mi hija Raya. Venimos
de otro país donde teníamos una vida incierta y adversa..
Estaba muy asustada y preocupada por la seguridad de mi
hija. 
En mi primera visita a la residencia quedé gratamente
impresionada por el maravilloso entorno: limpio, luminoso,
espacioso. Existen todas las comodidades necesarias para
los usuarios del centro. Materiales y equipos auxiliares, muy
buena base para las actividades, ejercicios físicos y
actividad laboral. Agradezco desde el fondo de mi corazón
al equipo de especialistas que, desde el primer día de la
adaptación de Raya y durante estos nueve años han
cuidado con devoción y sinceridad a todos los usuarios, no
sólo a Raya. Y siempre han sido amables y receptivos con
sus padres, con comprensión y simpatía por las
necesidades y problemas de cada familia. Felicito al equipo
de la Fundació Finestrelles por el desafío que tienen y
lograrlo con esfuerzo colectivo, para brindar más y lo
mejor a nuestros familiares.  
Con respeto y gratitud.

... Més enllà de la boira vam entreveure un far, semblava lluny,
però no ho era tant. Ens va guiar en el camí de retorn. I encara
que a la travessa ens cantaren agredolces sirenes de cues lluents,
nosaltres, ancorades a l’horitzó il·luminat, navegarem sense mirar
enrere.

El far, a la fi, era ple d’estrelles que ens esperaven contentes.
Estrelles grans i petites. De tres puntes i de cinc. De cabells
rossos, bruns i blancs. Ceramistes, esportistes, psicòlogues,
percussionistes, comptables, “teatreres”, infermeres… artistes de
tota mena amb nom propi: Armando, Rosario, Fernando, Siscu,
Monika, Omar, Manel, Raya, Marisa, Manu, Maite, Marlon “Brando”,
Raül, Esther, Nerea… i moltes, moltes més fins a cobrir el
firmament.
Diuen que ara fa cinquanta anys, unes mares i uns pares van
començar a ordenar la constel·lació. Aviat farà tres de la nostra
arribada i volem ser a la gran festa.

Celebrar que som dues estrelles més en aquest cel caragolí, que
tenim una nova família i dues llars.

Gràcies al far per mostrar-nos el camí de retorn i l’inici d’una
nova aventura. Gràcies a totes les estrelles per les mans esteses i
els braços oberts.

Vanya Dimitrova

Cristina Mompeat
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Comencé en Finestrelles en el
año 1978, en la casa antigua.
Guardo muy buenos recuerdos. El
señor Monset hizo todo lo posible
por el bienestar de las chicas y de
las trabajadoras, tratándonos
siempre con mucho respeto y
amabilidad.

También es imposible no recordar a
Sylviane Bertrand, la primera
directora de la asociación, quien
desde el principio y hasta su
fallecimiento en 1988, acompañó con
un grado extremo de implicación a
los padres en este proyecto.

MARISOL
BONAMUSA

Extrabajadora
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Mi tiempo en Fundación Finestrelles
ha sido una experiencia que marcará
mi vida para siempre. Desde que
llegué, siendo muy joven, me
recibieron con los brazos abiertos y
me acompañaron en cada paso.
Aquí he tenido la oportunidad de
llorar, de reír, de aprender, de
disfrutar de cada instante. Cada
momento vivido, cada actividad
realizada, ha quedado grabado en
mi corazón como uno de los mejores
recuerdos, como por ejemplo irnos a
la playa de Sitges, iniciar una revista
para que llegue a las familias, hacer
exhibiciones de zumba bailando al
son de la música, crear espectáculos
de teatro, hacer manualidades, crear
incluso un libro para Sant Jordi,
realizar actividades de ocio como ir a
la bolera o al cine, y vivir cada
momento al máximo junto a los
protagonistas de esta historia.

MARIA
SÁNCHEZ

Extrabajadora
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Esta fundación no es solo una entidad, es una
verdadera familia para mí. Aquí he crecido, no
solo en lo profesional, sino también en lo
personal. Me han visto enfrentando mis
miedos, celebrando mis logros y
compartiendo mis días, tanto los más felices
como los más difíciles.
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Gracias a Finestrelles, he conocido a los
mejores compañeros y compañeras,
que a día de hoy puedo llamar amigos
y que forman parte de mi vida, siendo
una pieza fundamental en este barco,
ya que sin ellos remando nada de esto
habría sido posible.

También quiero hacer una mención
especial a Esther, Eva, Marisa, Miriam y
Mónika, porque sin ellas en el timón,
este viaje no habría tenido la misma
dirección. Su dedicación, apoyo, cariño,
experiencia, y paciencia, han sido y
seguirán siendo pilares fundamentales
en cada momento.
En resumen, Fundación Finestrelles es
parte de mí, una familia que siempre
estará en mi corazón.



Me dieron la oportunidad de
tener mi primer trabajo. Para mí
Finestrelles ha sido una parte
muy importante en mi vida, que
al final me ha ayudado a crecer en
el trabajo y como persona, ya que
empecé con 18 años. Finestrelles
me ha dado buenas compañeras
y amigas.  

Uno de los recuerdos más bonitos
que tengo es cuando con el COVID,
nos disfrazamos de papá Noel, ver la
ilusión en un momento tan difícil
para todos fue reconfortante. Me
sorprendió mucho la capacidad que
tuvieron todos para adaptarse a
todos los cambios y restricciones en
la época del COVID.

CAROLINA
VERDÚ

Extrabajadora
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CAROLINA VERDÚ
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Roger Chaler
Neurops icò l eg

1. Què has estudiat?

Vaig estudiar Psicologia, després d’acabar la carrera vaig treballar durant un temps al

món de la psicologia. Més tard ja em vaig especialitzar en la neuropsicologia. 

2. Per què vas escollir aquesta professió?

Doncs perquè vaig pensar que m’agradaria dedicar-me a alguna professió que ajudi

a les persones. També em cridava la atenció la medicina, però la vaig descartar

perquè era massa complicada. 

3. Què es exactament la neuropsicologia?

La neuropsicología és una especialització de la psicología i la medicina. Aquesta

disciplina busca relacionar dos aspectes fonamentals: el cervell i les conductes.

4. Amb quin col·lectiu has treballat més?

Quan vaig acabar els meus estudis, vaig treballar en l’àmbit de la discapacitat

intel.lectual. Després d’especialitzar-me en neuropsicolgia vaig treballar en

demències. Tanmateix, mai he deixat de banda el col.lectiu de la discapacitat.
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5. El Dr. Novell és tot un referent en el món de la discapacitat intel·lectual. Què

tal la teva experiència treballant amb ell? 

És un metge psiquiatra que ha dedicat tota la seva vida professional a formar-se i a

ajudar les persones amb discapacitat, així com a altres professionals. Tinc molts bons

records d’ell. Em vaig independitzar i vaig crear el meu propi centre per treballar pel

meu compte. Només tinc paraules d’agraïment, ja que em va ajudar enormement a

créixer a nivell professional i a interessar-me pel camp en el qual tots dos treballem. 

6. Per la teva experiència hauràs viscut situacions dures en la teva feina. Com

fas per què no t’afecti a nivell personal?

A la feina i a la vida sempre hi ha situacions difícils que intentes afrontar de la millor

manera possible i fer-ho de la millor manera que saps. Però també és important

omplir la teva vida amb altres coses que no només sigui el teu treball, per a poder  

desconnectar.
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7. Has col·laborat en l’adaptació d’instruments de valoració. Quins són i per a

què serveixen?

Els instruments de valoració són eines que utilitzem els psicòlegs per mesurar els

problemes, habilitats o dificultats que tenen les persones. Existeixen molts  

instruments per a la població en general, però no hi havia tants per a persones amb

discapacitat. El que fèiem amb el Dr. Novell era validar i adaptar les escales per a

persones amb discapacitat intel.lectual.
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8. Com va sorgir la idea de crear el centre NeuroEsplugues?

Decideixo canviar d’aires, em mudo a Esplugues i me’n adono que a la localitat no hi

ha cap servei de psicologia ni neuropsicologia. Decideixo tirar-ho endavant i

aconseguir que funcioni juntament amb la resta de l’equip. Ara em trobo molt

content de la decisió. 

9. Quins professionals formen part del teu equip?

El centre no és gaire gran, però compta amb diversos professionals. Neuroesplugues

és un centre de rehabilitació neuropsicològica, el que significa que ajudem a

persones que han patit dany cerebral. En atenció directa tenim 5 neuropsicòlegs, 2

logopedes, 1 fisioterapeuta, 2 psicòlegs clínics i la nostra recepcionista.

10 Qui es pot adreçar al teu centre? A qui van dirigit els vostres serveis?

Atenem a totes les persones  amb o sense discapacitat que presentin algun tipus de

problema de salut mental, així com aquelles persones que hagin patit un dany

cerebral adquirit, com demències o infarts cerebrals.   

11. Has treballat amb la nostra Fundació en diverses ocasions. Quina es la teva

experiència amb nosaltres?

Aquí torno a estar, estic encantat de formar part esporàdicament del vostre equip

cada cop que em requeriu. Estic molt a gust a Finestrelles, tot l’equip de

professionals és molt bo, fan una feina encomiable. 



12. Com veus actualment el sector de les entitats amb persones amb

discapacitat? En què creus que s’hauria de millorar?

En moltes coses es podria millorar. Si el govern invertís més diners en serveis

segurament es milloraria en moltes coses. 

13. Per la teva experiència, creus que els problemes de salut mental s’han anat

incrementat darrerament?

Per la meva experiencia diria que sí, cada vegada més la societat vol treballar els

seus problemes, hi ha més consciència, i voler posar solució fa que hi hagi més

demanda de professionals de salut mental.
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14. Per acabar, alguna reflexió que vulguis fer sobre nostre sector.

Són de vital importancia aquests centres, en els quals l’objectiu és la felicitat i

benestar de les persones. 

 



@fundaciofinestrelles

PRÒXIMAMENT

I molt més al pròxim volum !

T’ho perdràs?

SANT JORDI

ELS CARGOLINS

PSICOMOTRICITAT

GRUP ENVELLIMENT 



@fundaciofinestrelles

www.youtube.com/@fundaciofinestrelles

www.facebook.com/fundaciofinestrelles

SEGUEIX-NOSSEGUEIX-NOS
A  L E S  N O S T R E S  X A R X E S

https://www.youtube.com/@fundaciofinestrelles


Gràcies Fundació Salvat per estar sempre amb nosaltres
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